



ISSN 1671-6671
CN22-1290/F

长春金融高等专科学校
JOURNAL OF CHANGCHUN FINANCE COLLEGE

学报

中国·长春
全国高校优秀社科期刊
吉林省一级期刊

2021.5

目录

□ 金融论丛

大兴安岭南麓集中连片特困区农村居民金融能力追踪调查报告

.....耿传辉 任春玲 张文娟 张传娜 张亦滩 宋贺(05)

融资融券交易对股票市场流动性的影响研究

——基于VAR模型的实证分析关月(59)

防范基本养老保险基金投资风险的对策研究

——基于投资主体法律关系复杂性的思考张思梅(65)

□ 金融文化

东北私帖述略秦婷婷 付丽颖(70)

□ 科技金融

效率与公平:智能投顾入市的风险防范举措许惠惠 刘子聪(76)

□ 农村金融

从脱贫攻坚到乡村振兴:农民合作社参与贫困治理的回顾与展望陈然(83)

□ 经济纵横

跨境电商综试区建设下新疆外向型经济发展研究王文倩(90)

〔期刊基本参数〕 CN22-1290/F*1986*b*A4*96*zh*p*¥20.00*1000*07*2021-09

CONTENTS

- Financial Ability Tracking Investigation Report of Rural Residents in the Centralized and Contiguous
Extreme Poverty-stricken Areas at the Southern Foot of Greater Khingan Mountains
.....*GENG Chuan-hui, REN Chun-ling, ZHANG Wen-juan, ZHANG Chuan-na,*
ZHANG Yi-wei, SONG He(05)
- Research on the Impact of Margin Trading on Stock Market Liquidity
——Empirical Analysis Based on VAR model
.....*GUAN Yue*(59)
- Research on Countermeasures to Prevent Investment Risk of Basic Endowment Insurance Fund
——Based on the Complexity of Legal Relations of Investment Subject
.....*ZHANG Si-mei*(65)
- A Brief Introduction to Private Notes in Northeast China
.....*QIN Ting-ting, FU Li-ying*(70)
- Efficiency and Fairness: Risk Prevention Measures for Robo-advisors Entering the Market
.....*XU Hui-hui, LIU Zi-cong*(76)
- From Poverty Alleviation to Rural Revitalization: Retrospect and Prospect of Farmer Cooperatives'
Participation in Poverty Governance*CHEN Ran*(83)
- Research on the Development of Export-oriented Economy in Xinjiang under the Construction of Cross-
border E-commerce Comprehensive Pilot Zone
.....*WANG Wen-qian*(90)